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Transportudvalget har i brev af 2. maj 2012  stillet mig følgende spørgsmål 685 
(TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske 
fra Kristian Pihl Lorentzen (V).

Spørgsmål nr. 685:

Mener ministeren, at den nuværende indsats til bekæmpelse af ulovlig cabo-
tagekørsel i Danmark er tilstrækkelig i forhold til problemets omfang? 

Svar:

Det er min opfattelse, at regeringen gennem en række initiativer har styrket 
indsatsen med henblik på at bekæmpe ulovlig cabotage. Det er et område, vi 
både finder yderst vigtigt, og som vi derfor også løbende følger nøje.

Blandt andet har Folketinget allerede vedtaget at forhøje bødetaksterne for 
overtrædelse af reglerne for cabotagekørsel, og fra den 20. juni 2012 er der nu 
lovhjemmel til, at politiet kan tilbageholde køretøjer, der overtræder bl.a. disse 
regler. Desuden er udvalget om modvirkning af social dumping, som blev ned-
sat i forbindelse med FL 2012, ved at kortlægge cabotageområdet og har bl.a. til 
opgave at undersøge mulighederne for registrering af cabotagekørsel. 

Dertil kommer, at Justitsministeriet har fået bevilget midler til at styrke poli-
tiets kontrol med ulovlig cabotagekørsel. 

Jeg forventer, at disse tiltag vil bidrage markant til at reducere ulovlig cabotage, 
men det betyder ikke, at jeg ikke er villig til løbende at se på, om der kan gøres 
endnu mere, hvis der viser sig et behov for det. 

Med venlig hilsen

Henrik Dam Kristensen
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